
 

 

Број: 01/3-50-1-3-47/10 
Сарајево, 29. lipnja 2010.  
 
 
 

Z A P I S N I K 
47. sjednice Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine Zastupničkog doma 

Parlamentarne skupštine BiH, održane 29. lipnja 2010. godine 
 

 
Sjednica je započela u 12 sati. 
Sjednicom je predsjedao Mehmed Suljkanović, prvi zamjenik predsjedatelja 
Povjerenstva.  
Sjednici su nazočili članovi Povjerenstva: Slavko Jovičić, Željko Kuzmanović, 
Ljiljana Milašin, Salko Sokolović, Šemsudin Mehmedović, Nermina Zaimović 
Uzunović i Jerko Ivanković  Lijanović. 
Odsutnost je opravdao Ekrem Ajanović.    
Sjednici su također bili nazočni: Nada Rajković, pomoćnica federalnog ministra  
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Darko Čobanov, zamjenik ravnatelja Ureda 
za veterinarstvo BiH, Jasmin Ferizbegović, predsjednik Veterinarske komore FBiH, 
Mladen Gostović, zamjenik predsjednika Veterinarske komore Republike Srpske, 
Alma Kobašlija, načelnica službe za pravne, kadrovske i opće poslove Federalnog 
ministarstva poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Edib Hujdurović, rukovoditelj 
Agencije za obilježavanje životinja - Ured za veterinarstvo BiH, Edina Delić, viša 
stručna suradnica u Sektoru za odnose s javnošću Parlamentarne skupštine BiH, 
Emira Češljar, tajnica Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine, i Radomir 
Marjanović, stručni savjetnik u Povjerenstvu za vanjsku trgovinu i carine.  

                                                
Za sjednicu Povjerenstva predložen je i jednoglasno usvojen sljedeći  
 

                                              D N E V N I  R E D 
 

1. Usvajanje Zapisnika 46. sjednice Povjerenstva, 

2. Realizacija zaključaka s 45. sjednice Povjerenstva – razmatranje predstavke 
Veterinarske komore FBiH broj: 01/3-50-2-553/10, s informacijom Ureda za 
veterinarstvo BiH od 7. 6. 2010. i materijalom Veterinarske komore Federacije 
BiH broj: 01/3-50-2-553/10 od 11. 6. 2010.,       

3. Tekuća pitanja: 

       a)  Upoznavanje s mišljenjem Kolegija Zastupničkog doma od 7. 6. 2010. g. o 
            zaključku s 45. sjednice Povjerenstva u vezi s obustavom postupaka o  
           prijedlozima izmjena Zakona o carinskoj tarifi BiH iz 2007. godine,  
          predlagatelja Povjerenstva za vanjsku trgovinu i carine i Vijeća ministara BiH.  
    

       



Ad.1. Usvajanje Zapisnika 46. sjednice Povjerenstva 

 Zapisnik 46. sjednice Povjerenstva usvojen je  jednoglasno, bez primjedbi. 

Ad.2. Realizacija zaključaka s 45. sjednice Povjerenstva – razmatranje predstavke 
Veterinarske komore FBiH broj: 01/3-50-2-553/10, s informacijom Ureda za 
veterinarstvo BiH od 7. 6. 2010. i materijalom Veterinarske komore Federacije BiH od 
11. 6. 2010.  

 Mehmed Suljkanović, prvi zamjenik predsjedatelja, podsjetio je na zaključak s 45. sjednice 
Povjerenstva prema kojem je Ured za veterinarstvo BiH trebao sastaviti i Povjerenstvu 
dostaviti informaciju o predstavci Veterinarske komore Federacije BiH, s dokazima i 
činjenicama u vezi s navodima iz predstavke, kako bi Povjerenstvo moglo razmatrati 
predstavku kao točku dnevnoga reda. Upoznao je nazočne sa sadržajem dostavljene 
informacije Ureda za veterinarstvo BiH. 

U raspravi su sudjelovali: Darko Čobanov, Jerko Ivanković Lijanović, Mehmed Suljkanović, 
Mladen Gostović, Jasmin Ferizbegović, Nada Rajković, Alma Kobašlija, Edib Hujdurević, 
Salko Sokolović, Slavko Jovičić i Željko Kuzmanović. 

Darko Čobanov nije prihvatio primjedbe iz predstavke Veterinarske komore Federacije BiH i 
ukazao na probleme normativnih akata i preklapanja nadležnosti u ovome području, što  
uzrokuje mnoge nejasnoće i probleme u svim poslovima pa i u obilježavanju stoke. U tijeku 
je izrada jedinstvene i cjelokupne baze podataka, prema direktivi Europske unije, za što će se 
koristiti podaci iz postojećeg sustava, koji treba biti operativan početkom 2011. godine.  

Mehmed Suljkanović upitao je postoji li na području Bosne i Hercegovine paralelna 
institucija za obilježavanje životinja i kako se moglo dogoditi da pored Ureda za 
veterinarstvo, ovlaštenog za ove poslove,  još netko to radi, a  Ured ne reagira? 

Jerko Ivanković Lijanović upitao je zašto Ured za veterinarstvo nije obavio svoj posao i zašto 
tijela za veterinarstvo u Federaciji BiH istodobno označavaju životinje. Predložio je da se u 
mapu puta, koja se radi prema zaključku s 44. sjednice Povjerenstva, s ciljem stvaranja uvjeta 
za izvoz proizvoda životinjskog i biljnog podrijetla ugrade detaljno razrađena rješenja 
obilježavanja životinja s rokovima, nositeljima, inspekcijskim nadzorom i odgovornostima za 
provođenje ovih aktivnosti, što su članovi Povjerenstva podržali. 

Jasmin Ferizbegović istaknuo je potrebu dosljedne primjene Zakona o veterinarstvu Bosne i 
Hercegovine i članka 16., u kojem se naglašava uspostava jedinstvenog sustava označavanja 
životinja u BiH i onemogućava bilo kakav paralelizam u ovome području. Stoga je Vijeće 
ministara BiH krajem 2002. godine formiralo Agenciju za označavanje životinja u Banjoj 
Luci. Jedinstveni sustav označavanja svih životinja obveza je koja proizlazi iz Sporazuma o 
stabilizaciji i pridruživanju kao i poštivanje propisa koji su na snazi u Europskoj uniji. 

Nada Rajković apostrofirala je da je na teritoriju Federacije BiH, u svrhu zaštite zdravlja 
ljudi, pojavom  zarazne bolesti bruceloze, koja se sa životinja prenosi na ljude,  2007. godine 
donesen pravilnik za obilježavanje ovaca, koza i svinja (sitne stoke). Tada je, u suradnji s 
veterinarskim kantonalnim i tijelima RS-a i Brčko Distrikta BiH, obavljeno  označavanje 
oboljelih životinja ušnim markicama, radi uvođenja reda u kretanju i praćenju zaraženih 
životinja. Svjesni su da obilježavanje treba raditi na državnoj razini, ali posao  obilježavanja 
sitne stoke na teritorijima obaju entiteta i Brčko Distrikta BiH samo može biti od velike  
pomoći i koristiti za jedinstvenu bazu podataka na državnoj razini. 

 



 

Istaknula je da se u idućih sedam godina neće moći pratiti kravlje ludilo, jer to tek treba 
uspostaviti, i sve ušne markice koje su dosad korištene za označavanje oboljelih životinja bit 
će promijenjene u idućih pet godina, tj. bit će jedinstvene za obilježavanje stoke na teritoriju  
BiH.  

U daljnjoj raspravi sudjelovali su svi nazočni. Istaknuto je da je označavanje životinja - 
goveda, te ovaca, koza i svinja - u oba entiteta počelo 2007./2008. godine, a prvenstveno s 
ciljem zaštite zdravlja ljudi uslijed pojave bruceloze. Ovi podaci bit će uneseni u središnju 
bazu podataka kada sustav bude operativan, tj. početkom 2011. godine. Od 2008. Ured za 
veterinarstvo BiH počeo je označavati goveda uz potporu entitetskih veterinarskih komora, a 
temeljem Pravilnika o označavanju i kontroli kretanja životinja u Bosni i Hercegovini koji je, 
na prijedlog Ureda za veterinarstvo BiH, donijelo Vijeće ministara BiH. Njegovim stupanjem 
na snagu 1. 7. 2010. označavat će se i registrirati kretanje goveda, svinja, ovaca i koza u BiH. 

Nakon rasprave jednoglasno je zaključeno proširiti zaključak s 44. sjednice Povjerenstva, 
koji je u radu u Uredu za veterinarstvo BiH, tako što će se u mapi puta dodati aktivnosti,  s 
konkretnim rokovima i izvršiteljima, za uspostavljanje središnje evidencije o obilježavanju 
životinja u skladu s odredbama Zakona o vetrinarstvu, podzakonskim aktima  donesenim na 
razini BiH i zahtjevima EU. 

Po okončanju rasprave, uz suglasnost Ureda za veterinarstvo BiH, zaključeno je da Ured za 
veterinarstvo BiH dostavi članovima Povjerenstva (Slavku Jovičiću, Mehmedu Suljkanoviću 
i Jerku Ivankoviću Lijanoviću) relevantne informacije na temelju navoda iz predstavke, 
dostavljene uz poziv za 47. sjednicu Povjerenstva, i informacije korištene za izradu proširene 
mape puta, te izvijesti o poduzetim radnjama na uspostavljanju jedinstvenog sustava 
označavanja životinja, po mogućnosti do 20. srpnja 2010.  

Ad.3. Tekuća pitanja 

 a)  Upoznavanje s mišljenjem Kolegija Zastupničkog doma od 7. 6. 2010. o zaključku s 
45. sjednice Povjerenstva u vezi s obustavom postupaka o prijedlozima izmjena Zakona 
o carinskoj tarifi BiH iz 2007. godine, predlagatelja Povjerenstva za vanjsku trgovinu i 
carine i Vijeća ministara BiH  

 
Prvi zamjenik predsjedatelja Povjerenstva upoznao je nazočne s dopisom broj: 01/a-50-1-13-
132/10 od 7. 6. 2010. godine i mišljenjem Kolegija Zastupničkog doma Parlamentarne 
skupštine Bosne i Hercegovine u vezi sa zaključkom usvojenim na 45. sjednici Povjerenstva, 
kojim je predloženo obustavljanje daljnjeg postupka po prijedlozima zakona o izmjenama 
Zakona o carinskoj tarifi Bosne i Hercegovine. 
U raspravi su sudjelovali Emira Češljar i Slavko Jovičić. 
Nakon rasprave jednoglasno je donesena odluka o obustavljanju daljnjeg postupka za 
Prijedlog zakona o izmjenama Zakona o carinskoj tarifi Bosne i Hercegovine čiji je 
predlagatelj Povjerenstvo, o kojoj će biti obaviješten Kolegij Zastupničkog doma.  
Povjerenstvo će se izjasniti o Prijedlogu zakona čiji je predlagatelj Vijeće ministara BiH 
nakon što dobije mišljenje Vijeća ministara BiH.    
 
Sjednica je završena u 14.30 sati. 
 
 
 Tajnica Povjerenstva                                               Prvi zamjenik predsjedatelja Povjerenstva 
    Emira Češljar                                                                      Mehmed Suljkanović 
 


